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Op 3 december 2024 heeft Mevrouw T. Admiraal van fractie PvdA, op grond van artikel 52 Reglement van 
Orde schriftelijke vragen gesteld, over Aantal inwoners Noardeast-Fryslân met een bijstandsuitkering. 
In deze brief geven wij antwoord op die vragen. 
 
Vraag 1:  Hoeveel mensen kregen dit jaar precies een bijstandsuitkering in onze gemeente?  
 
Antwoord: Op 1 januari 2024 kregen 879 inwoners een bijstandsuitkering van de gemeente. Op 31 
december 2024 is dit gestegen naar 920 inwoners. Dat is een stijging van 41 inwoners. Op 1 januari 2023 
kregen er nog 848 inwoners een bijstandsuitkering. En op 1 januari 2022 waren dit er 863. 
 
De grootste stijging zien we in de leeftijdsgroep 18 tot en met 26 jaar. Dit is in lijn met het landelijke beeld 
(Bron, CBS). Er zijn verschillende redenen waarom jongeren instromen in de bijstand. En op elk van deze 
instroomredenen is een stijging te zien. Er is dus niet direct één duidelijke reden aan te wijzen die de stijging 
onder jongeren verklaart. Zo zien we onder andere dat het aantal jonge statushouders vanaf 2023 is 
gestegen. Dit kan te maken hebben met de inhaalslag die gemaakt is in de taakstelling huisvesting 
statushouders. Daarnaast zien we ook dat meer jongeren hun studie beëindigd hebben in 2024. Deze 
jongeren stromen in de meeste gevallen tijdelijk in de bijstand tot ze weer een nieuwe studie beginnen. Een 
andere categorie die regelmatig voorkomt zijn jongeren die instromen omdat ze een inkomen onder 
bijstandsniveau verdienen. Daardoor komen ze in aanmerking voor een aanvullende uitkering.  
 
Daarnaast zien we dat er vanaf 2023 meer instroom, dan uitstroom is. Doordat er minder mensen uitstromen 
dan instromen, wordt de groep inwoners met een uitkering logischerwijs groter. Ook dit komt overeen met 
het landelijke beeld (bron, CBS).  
 
Ook hier zijn er weer verschillende redenen aan te wijzen als verklaring voor de dalende uitstroom. De cijfers 
kunnen dit niet direct helemaal verklaren. Dit heeft onder andere te maken met wat we (mogen) registeren. 
Wat we zien in de praktijk is dat de persoonlijke situaties van inwoners die zich melden voor een uitkering 
steeds complexer wordt. Vaak zijn er op diverse levensgebieden problemen, die het belemmeren om direct 
de stap richting werk te kunnen maken. Er is eerst begeleiding of zorg nodig om de problemen het hoofd te 
bieden. Zo bleek zeer recent ook uit het rapport van het Sociaal en Cultureel Planbureau. Zij concluderen 
dat landelijk voor een derde van de bijstandsgerechtigden betaald werk eerst niet haalbaar is. Samen met 
Dokwurk zetten wij ons doorlopend in om deze groep te begeleiden en te ondersteunen bij een passende 
vorm van participatie.  
 

https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2024/22/meer-jongeren-in-de-bijstand-in-eerste-kwartaal-2024
https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2024/48/toename-bijstand-onder-mensen-geboren-buiten-europa
https://www.scp.nl/publicaties/publicaties/2024/11/05/vertrouwen-in-de-bijstand
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Vraag 2: In de 2e TuRap op pagina 46 stond dat de ontvangsten BUIG zijn gestegen omdat er circa 
5% meer van onze inwoners (40 mensen) nu bijstand ontvangen; is dat in vergelijking met vorig jaar? 
Kan de wethouder deze stijging van 5% toelichten?  
 
Antwoord: Zie het antwoord op vraag 1.  
 
 
Vraag 3: Wethouder Braaksma meldde n.a.v. mijn mondelinge vraag d.d. 7 november jl. dat dit jaar 
tot nu toe 89 mensen aan het werk zijn geholpen via Dokwurk. Kunnen we als raad meerjarige cijfers 
krijgen -2020 tot en met 2024- zodat we zien hoe effectief we zijn met ons beleid om mensen 
daadwerkelijk aan het werk te krijgen?   
 
Antwoord: Het college erkent het belang van het frequenter delen van cijfers en resultaten van het beleid.  
Daarbij is het van belang om bij de cijfers een verdiepende verklaring te geven. Dit zorgt voor duiding van de 
resultaten. Er zijn cijfers beschikbaar, echter vraagt het meer tijd om een goede zorgvuldige analyse te 
maken. Intern wordt er druk gewerkt aan het steeds beter inzichtelijk maken en analyseren van data. Dit 
doen we zodat er datagericht gewerkt en gestuurd kan worden, en we uw raad periodiek kunnen informeren 
over de resultaten van het beleid. Dit onderdeel is nog in ontwikkeling. We verwachten hier in de loop van 
2025 bij uw raad op terug te kunnen komen.  
 
We vertrouwen erop u middels deze brief voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Hoogachtend,  
Namens het college van burgemeester en wethouders van Noardeast-Fryslân,  
 
 
 
 
H.J.C.M. Verbunt, MBA     mr. J.G. Kramer  
Secretaris      Burgemeester 
 
 


